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Rada Gminy Waganiec 
Radni 

RG.0002.IX.6.2024 

 

Protokół Nr VI/2024 

VI Sesja Rady Gminy w dniach 23 października 2024 - 23 października 2024 
Miejsce posiedzenia: sala narad parter Urzędu Gminy w Wagańcu, ul. Dworcowa 11 

Obrady rozpoczęto 23 października 2024 o godz. 10:00,  

a zakończono o godz. 11:32 dnia 23 października 2024. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Jan Marian Bróżek 
2. Ewelina Gajdzińska 
3. Krzysztof Gapski 
4. Radosław Kłonowski 
5. Piotr Marcin Kordubski 
6. Arkadiusz Kujawa 
7. Monika Marciniak 
8. Zbigniew Marciniak 
9. Jadwiga Stanisława Michalska 
10. Piotr Nowak (okręg Brudnowo) 
11. Piotr Nowak (okręg Waganiec) 
12. Angelika Przybylska 
13. Mirosław Tomaszewski 
14. Tomasz Damian Wysocki 
15. Stanisław Zimecki 
 

Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

  

1. Otwarcie VI Sesji IX kadencji Rady Gminy Waganiec i stwierdzenie kworum. 

 Wniosek o zwołanie sesji nadzwyczajnej – stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Wysocki- Otwieram VI nadzwyczajną sesję IX 
kadencji Rady Gminy Waganiec. Sesja zwołana została na podstawie art. 20. ust. 3. Ustawy 
z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym na wniosek pana Piotra Kosika, Wójta 
Gminy Waganiec. Witam wszystkich radnych. Witam Pana Wójta Kosik. Witam Panią 
skarbnik gminy, Panią Anię Miś. Witam Pana radcę prawnego, Pana Tomasza 
Mroczkowskiego, który jest w razie czego. Jeśli będzie taka potrzeba, to zejdzie do nas. 
Witam kierownika ds. pozyskiwania środków zewnętrznych, Pana Andrzeja Bona. Informuję, 
że ustawowy skład Rady Gminy Waganiec wynosi 15 radnych. Proszę o zaznaczenie 
kworum. Dziękuję bardzo. Stwierdzam, że w sesji uczestniczy 14 radnych. Sesja dysponuje 
wymaganym kworum, co oznacza, że rada gminy może obradować i podejmować uchwały 
w sprawach objętych porządkiem obrad, ponieważ jej wyroki są prawomocne. Zgodnie z art. 
28. ust. 1. pkt 1. lit. b. Ustawy o samorządzie gminnym obrady rady gminy są transmitowane 
i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad są 
udostępniane na stronie internetowej gminy. Przechodzimy do pkt 2. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

Proponowany porządek obrad: 

 1. Otwarcie VI Sesji IX kadencji Rady Gminy Waganiec i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Waganiec na lata 2024-2040. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Waganiec na 2024 rok. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 

Waganiec. 

6. Przyjęcie Stanowiska Rady Gminy Waganiec z dnia 23 października 2024 r. w 

sprawie poparcia inicjatywy partnerstwa jednostek samorządu terytorialnego w ramach 

Europejskiego Korpusu Radnych oraz wyboru przedstawiciela. 

7. Zamknięcie obrad VI Sesji IX kadencji Rady Gminy Waganiec 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Wysocki - Przyjęcie proponowanego porządku 
obrad. Wspomnę tylko, że sesja została zwołana na wniosek pana Piotra Kosik, czyli 
wszystkie zmiany muszą być przez pana wójta zaakceptowane. Czy są jakieś propozycje 
zmian do porządku obrad? Nie widzę. Dziękuję. Przechodzimy do glosowania za przyjęciem 
proponowanego porządku obrad. Proszę o głosowanie. Dziękuję bardzo. 

Głosowano w sprawie: 
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Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
Jan Marian Bróżek, Ewelina Gajdzińska, Krzysztof Gapski, Radosław Kłonowski, Piotr 

Marcin Kordubski, Arkadiusz Kujawa, Monika Marciniak, Zbigniew Marciniak, Jadwiga 

Stanisława Michalska, Piotr Nowak (okręg Waganiec), Angelika Przybylska, Mirosław 

Tomaszewski, Tomasz Damian Wysocki, Stanisław Zimecki 

NIEOBECNI (1) 
Piotr Nowak (okręg Brudnowo) 

 
Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Wysocki - Stwierdzam, że proponowany porządek 
obrad został przyjęty. Przechodzimy do pkt 3. 

  
3. Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Waganiec na lata 2024-2040. 

Projekt  uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Waganiec na lata 2024-2040  – stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Wysocki - Przeczytam drugi projekt uchwały, który 
został dzisiaj przedłożony przed sesją. 

Otwieram dyskusję. Proszę, czy są jakieś pytania? Czy są jakieś pytania?  

 
Kolejny mówca - Są.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Wysocki - Kto się zgłasza? Proszę bardzo, Pan radny 
Mirosław. 
 
Radny Mirosław Tomaszewski - Chodzi mi o zadania inwestycyjne, które pokazane w tych 
tabelach. Chodzi mi o zakup samochodu na potrzeby GOŚ. Co to znaczy?  
 
Wójt Piotr Kosik - Gminna oczyszczalnia ścieków.  
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Radny Mirosław Tomaszewski - Aha. I gdzie ten samochód, i co to za samochód ma być?  
Wójt Piotr Kosik - Szanowni Państwo, jest to samochód, który zostanie zakupiony, na który 
zostało przeprowadzone przetargowe. Wygrała firma z Włocławka. Za samochód dostaliśmy 
darowiznę w wysokości 200 000 zł od firmy zewnętrznej. Termin dostarczenia do 2 grudnia. 
Także to jest samochód na potrzeby gminnej oczyszczalni ścieków. Samochód, który 
obecnie funkcjonuje, czyli mercedes, został zakupiony w 2014 roku. Nie nadaje się już na 
dłuższe jazdy, także on już ma prawie 400 000 km. Chcieliśmy go sprzedać ale pracownicy 
gospodarczy stwierdzili, że jest im potrzebny drugi samochód. Obecnie wykorzystują 
samochód należący do OSP Włoszyca i tego mercedesa. Nowy samochód będzie służył 
również im do pracy w terenie. Dziękuję bardzo.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Wysocki - Dziękuję.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski - Jeszcze mam pytanie. Czy to jest jakiś specjalistyczny 
samochód, czy to jest do przewożenia ludzi?  
 
Wójt Piotr Kosik - To jest samochód-bus dziewięcioosobowy z wyjmowanymi rzędami 
siedzeń więc one generalnie będą zdemontowane. Jak będą potrzebne to wtedy będą 
montowane. Z hakiem. Można powiedzieć, że zwykły bus, ale do zadań takich też w terenie 
przystosowany.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski - Jeszcze mam pytanie odnośnie adaptacji i przebudowy 
istniejącego budynku dla potrzeb zielonej szkoły z zapleczem noclegowym w Wólnym. Czy 
tam jest zielona szkoła?  
 
Wójt Piotr Kosik - Nie. Tak nazwaliśmy projekt. Jeżeli sugestie będą inne, że mamy nazwę 
tego projektu zmienić... To jest po prostu nazwa taka robocza, która funkcjonuje od wielu 
lat. To był pomysł jednego z poprzednich radnych, że to miejsce ewentualnie byłoby fajnym 
miejscem na zieloną szkołę. Dlatego ten projekt tak nazwaliśmy, ale jeżeli radni zdecydują, 
że przeznaczenie ma być inne czy tez nazwa inna, to jak najbardziej możemy zmienić.   
 
Radny Mirosław Tomaszewski - Bo ja tam czytałem w dalszych artykułach, że ma być jakiś 
drugi projekt tego. Dlatego chciałem się zapytać, czy był już pierwszy projekt odnośnie 
zielonej szkoły?  
 
Wójt Piotr Kosik - Tak. Szanowni Państwo, pierwszy projekt za poprzednika mojego był 
stworzony, w międzyczasie chyba projektant zmarł.  
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Kierownik ds. pozyskiwania środków zewnętrznych/Kierownik ref. gospodarki 
komunalnej  Andrzej Bon - Ten projekt nigdy nie uzyskał pozwolenia na budowę.  
 
Wójt Piotr Kosik - Może przekażę panu kierownikowi. 
Projekt nie uzyskał pozwolenia na budowę w związku z tym, że to był bardzo 
kapitałochłonny projekt. To był wielki budynek z wieżą widokową, którego realizacja 
ówczesnej radzie gminy wydała się zbyt kosztowna. Dlatego on nie uzyskał nigdy 
pozwolenia na budowę. Ja tu pozwolę, że dopowie w tej kwestii nieco więcej szczegółów 
pan kierownik.  
 
Kierownik ds. pozyskiwania środków zewnętrznych/Kierownik ref. gospodarki 
komunalnej  Andrzej Bon -  Szanowni Państwo, z tego co ja tutaj kojarzę, bo to nie było za 
mnie, ta była dokumentacja opracowywana. Natomiast tak zostało mi tutaj przekazane, że 
dokumentacja, która została opracowana, nie uzyskała pewnego odstępstwa od przepisów 
budowlanych w ówczesnym czasie. Tam chodziło o odległości od granic. Przez to nie 
zostało uzyskane pozwolenie na budowę. Po pewnym czasie nastąpiła zmiana przepisów 
budowlanych w tym zakresie i to, jak mają być opracowywane projekty budowlane. Ta 
nowelizacja przewróciła zupełnie formę opracowywania dokumentacji projektowych. 
Wówczas, żeby doprowadzić tamten projekt to używalności, albo opracować nowy... 
Najprościej rzecz ujmując, opracowując nowy projekt projektant ponosił mniej pracy, mniej 
kosztów, niż doprowadzić tamten projekt stary do obowiązujących przepisów. Dlatego 
została podjęta decyzja, że poniekąd na bazie tamtego projektu robimy nową 
dokumentację.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski - Teraz już wiem, bo ja mam ten projekt. Akurat dostałem od 
wójta poprzedniego. To był ten pierwszy projekt, tak? To o to chodzi?  
 
Kierownik ds. pozyskiwania środków zewnętrznych/Kierownik ref. gospodarki 
komunalnej  Andrzej Bon -  Tak, tak, tak. Taki styl dworkowy z wieżą widokową.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski - Mam cały plan. Chciałbym się jeszcze dowiedzieć boiska 
wielofunkcyjne. Gdzie te boiska będą za te pieniążki?  
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Kierownik ds. pozyskiwania środków zewnętrznych/Kierownik ref. gospodarki 
komunalnej  Andrzej Bon -  Szanowni Państwo, planowane do budowy boiska 
wielofunkcyjne to jest boisko w miejscowości Nowy Zbrachlin. To jest tutaj na pograniczu 
Nowego Zbrachlina z Wagańcem na przeciwko dawnej firmy Bosz na boisku gminnym. Tutaj 
mamy opracowaną dokumentację projektową i planujemy w przyszłym roku zacząć 
pozyskiwać środki finansowe na budowę tego obiektu. Dodatkowymi boiskami szkoła 
Zbrachlin i teren po stacji hodowli roślin w Wagańcu. I przy szkole w Niszczewach gdzie 
obiekt ten jest zaprojektowany.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski - I to wszystko jest w tej cenie 1 854 000 zł?  
 
Kierownik ds. pozyskiwania środków zewnętrznych/Kierownik ref. gospodarki 
komunalnej  Andrzej Bon -   A to nie jest z tego roku...? Bo to są koszty...  
 
Radny Mirosław Tomaszewski - Bo tam chyba wchodzi jeszcze boisko w Sierzchowie?  
 
Kierownik ds. pozyskiwania środków zewnętrznych/Kierownik ref. gospodarki 
komunalnej  Andrzej Bon -  To Pan powie mi na której to jest stronie jeszcze, jak byśmy 
tylko mogli sobie...  
 
Radny Mirosław Tomaszewski -  Strony nie mam. To jest na końcu tej. Tam pisze "Zadanie 
inwestycyjne w 2024 roku".  
 
Kierownik ds. pozyskiwania środków zewnętrznych/Kierownik ref. gospodarki 
komunalnej  Andrzej Bon -  Jeśli o to chodzi, to to są zrealizowane Brudnowo i Sierzchowo 
boiska.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski- Aha, aha. Dobra. Jeszcze mi chodzi o opracowanie 
dokumentacji projektowej dla odbudowy dworku potomków Marcello Bacciarellego, 
malarza ostatniego króla Polski, Stanisława Augusta. To jest 197 599 zł. To pytanie może do 
Pani skarbnik. Na co to jest przeznaczone, te 197 599 zł?  
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Kierownik ds. pozyskiwania środków zewnętrznych/Kierownik ref. gospodarki 
komunalnej  Andrzej Bon -  To może ja odpowiem też. Szanowni Państwo, na opracowanie 
tej dokumentacji pozyskane zostało dofinansowanie w ramach programu rządowego 
odbudowy zabytków w wysokości 98% wartości całego zadania, gdy po ogłoszeniu 
postępowania przetargowego wyłoniliśmy wykonawcę, który zaoferował nam kwotę 197 
599,90 zł, z czego dotacji dostaniemy 193 647 zł i niecałe 4000 zł będą stanowiły środki 
własne gminy. Dokumentacja jest w trakcie opracowywania.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski- Ja chciałbym się zgłosić jeszcze do radnych tutaj. Po co 
nam taki pałacyk, z takimi drogami, jakie mamy w gminie? Mam pytanie, bo to są tylko 
projekty. A gdzie to będzie całe wykończenie? A później utrzymanie?  
 
Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Panie radny, ale...  
Wójt Piotr Kosik- Mogę ja?  
 
Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - No proszę bardzo.  
 
Wójt Piotr Kosik- Bo to było pytanie do radnych?  
 
Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki – Tak, ale akurat my zajmujemy się Wieloletnią 
Prognozą Finansową, gdzie te projekty są tutaj...  
 
Radny Mirosław Tomaszewski - No ale to jest Wieloletnia Prognoza Finansowa! Naszej 
gminy!  
 
Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Proszę, Panie wójcie.  
 
Wójt Piotr Kosik- Może któryś z radnych też zabrać? To ja. Szanowni Państwo, nawiązując 
do pytania Pana radnego.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski - Tak, ale ja zadałem to do radnych a nie do...  
 
Wójt Piotr Kosik - I nikt się nie zgłosił do odpowiedzi.  
 
Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Pan zadaje pytanie, a my tutaj... Ja wyznaczam...  
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Radny Mirosław Tomaszewski - To co, radni nie wiedzą o tym, jaka ma być inwestycja w 
gminie Waganiec?  
 
Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Wiedzą.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski- I każdemu pasuje taka suma?  
 
Wójt Piotr Kosik- Nie, jednemu nie pasuje.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski- Oczywiście, że nie pasuje. Bo to są milionowe koszty.  
 
Wójt Piotr Kosik - Szanowni Państwo, jeżeli nie chce żaden z radnych zabrać głosu, ja 
chciałbym zabrać głos. Można?  
 
Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki – Proszę bardzo.  
Wójt  Piotr Kosik - Szanowni Państwo, nawiązując do pytania pana radnego. Nie wiem, czy 
zauważyliście Państw taką tendencję u pana radnego, że większość projektów jest 
negowana. Większość, czyli niepotrzebna kuźnia w Sierzchowie, niepotrzebne boiska 
wielofunkcyjne. Ja cytuję słowa pana radnego. Niepotrzebne targowisko, za drogie.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski - Oczywiście, na targowisku, nikt nie przebywa na dzień 
dzisiejszy.  
 
Wójt Piotr Kosik- Przebywa.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski- Pomysły z kapelusza.  
 
Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Teraz odpowiada pan wójt.  
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Wójt Piotr Kosik - Zagospodarowanie tego dworu we Wagańcu. Szanowni Państwo, dążę do 
tego już od prawie 10 lat, żeby nasza gmina świeciła przykładem. Żeby realizowała ambitne 
plany i cele. Do tego najprostszym sposobem finansowania takich ambitnych planów i 
celów jest albo pozyskiwanie środków zewnętrznych, gdzie jesteśmy jednym z liderów, jeżeli 
chodzi o powiat. Nadmienię tylko, że niektóre samorządy w ogóle np. nie skorzystały z 
programu Polski Ład na tzw. zabytki, ponieważ albo tych zabytków nie mają, albo 
postanowiły nie złożyć wniosku. My kilka takich obiektów mamy. Pamiętacie Państwo 
przecież kilka lat temu jeszcze nie byliśmy właścicielem tego terenu. Stanęliśmy na głowie. 
Osobiście jeździłem kilkukrotnie do Warszawy, do agencji, żeby Skarb Państwa przekazał 
nam ten teren. Potem pojawiły się pieniądze na Polski Ład, na ratowanie zabytków, więc 
można było albo nie składać żadnego wniosku, albo składać wniosek z dofinasowaniem 
98%. Szanowni Państwo, niewykorzystanie takiej szansy ja uważam, że wiązałoby się z 
niegospodarnością radnych i wójta. To jest ambitny cel. W przyszłości ja planuję, że 
powstanie tam pałac ślubów i takie miejsce, którym gmina będzie się wyróżniała, jakaś sala 
koncertowa, jakieś muzeum oraz urząd stanu cywilnego chciałbym, żeby tam był 
przeniesiony. I oczywiście, Szanowni Państwo, to jest ambitny cel. Skąd na to pieniążki? Ja 
tego nie wiem. Ale gdybym się martwił pieniędzmi, to bym nie zaczął realizować żadnego 
ambitnego planu. Pamiętam słowa Pana radnego, który również sugerował, że zakup terenu 
po szklarniach to jest bez sensu pomysł. Po co nam to w ogóle?  
 
Radny Mirosław Tomaszewski- To się wójt pomylił,...  
 
Wójt Piotr Kosik- Nadmienię teraz że...  
 
Radny Mirosław Tomaszewski- ...bo ja jestem zadowolony, że to zostało zrobione.  
 
Wójt Piotr Kosik- Ja pamiętam jak Pan to mi mówił.  
Radny Mirosław Tomaszewski- W życiu nie mówiłem tego na żadnej radzie. Proszę to 
sprawdzić.  
 
Wójt Piotr Kosik-  Ale ja nie powiedziałem, że na radzie.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski- A gdzie? A gdzie?  
 
Wójt Piotr Kosik-  Przed Urzędem Gminy.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski- Ja z wójtem nie rozmawiałem z 5 lat.  



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

 
Wójt Piotr Kosik-  Tak, przed urzędem Pan to mówił.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski-  No, na pewno nie! Proszę mi nie wciskać kitu!  
 
Wójt Piotr Kosik-  Widocznie Pan tego nie pamięta, ale...  
 
Radny Mirosław Tomaszewski- Ale ja mam dobrą pamięć!  
 
Wójt Piotr Kosik - Proszę nie krzyczeć.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski- Ja nie krzyczę.  
 
Wójt Piotr Kosik - Jakiś Nervosol Pan sobie weźmie albo Valerianę.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski - Tylko mam dobrą pamięć, proszę Pana. [niezrozumiałe]  
 
Wójt Piotr Kosik- Proszę, nie tędy droga, Panie radny. Nie tędy droga.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski-  Proszę nie oszukiwać ludzi, którzy nas oglądają.  
 
Wójt Piotr Kosik- Panie radny, proszę coś na uspokojenie sobie wziąć...  
 
Radny Mirosław Tomaszewski- Nie potrzebuję. Nie potrzebuję.  
 
Wójt Piotr Kosik- No chyba Pan jednak potrzebuje. Szanowni Państwo, ambitne plany 
radnemu, który większość pomysłów wójta i radnych neguje, zawsze będą sola w oku. Także 
proponuję uzbroić się w cierpliwość, merytorycznie dyskutować z taką osobą, że takie 
ambitne właśnie plany są na in plus w perspektywie oczywiście 10, 20, 30, 40 lat dla gminy. 
Szanowni Państwo, każdą inwestycję można zanegować. Każdą. Jeżeli będziemy budowali 
drogę, obecnie złożyliśmy projekt na jedną tylko drogę, do wojewody. Zgadnijcie Państwo do 
kogo będzie przebiegała ta droga. Ja nie pytam się Was o te sprawy, ponieważ, kiedy Wy 
byście musieli podjąć tą decyzję, to byście się ty między sobą pokłócili. Dlaczego u pana 
Janka a nie u pana Stacha? Dlaczego u pani Jadzi a nie u Pana Marciniaka? Ja podjąłem ta 
decyzję z panem kierownikiem. Złożyliśmy wniosek o dofinansowanie generalnego remontu 
drogi, wiecie Państwo do kogo? Od domu pana Mirosława Tomaszewskiego do Wólnego do 
Plebanki, bo uważamy to za najbardziej stosowne.  
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Radny Mirosław Tomaszewski-  Ale to nie jest do mnie! To jest dla mieszkańców moich. Ja 
tam mieszkam, ale tam jutro mogę nie mieszkać...  
 
Wójt Piotr Kosik - I szanowni Państwo... I Pan radny też będzie z tego korzystał. Ja nie 
kieruję się żadnymi emocjami.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski- Tak samo i wójt!  
 
Wójt Piotr Kosik - Proszę uczestniczyć w tego typu dyskusjach. Proszę wybijać pana 
radnego argumenty, bo nie chcę doprowadzić do sytuacji, w której to bardzo dobre pomysły 
większości radnych, Panie radny, niestety na tym polega ułomność demokracji, że to 
większość decyduje, a niestety mniejszość musi poddać się woli większości. Wybijacie 
argumenty takiemu radnemu, ponieważ jeżeli nie będziecie zajmowali stanowiska, to 
doprowadzi do sytuacji, że taki radny Was zakrzyczy po prostu. Zakrzyczy swoimi 
argumentami, które nie są zasadne, które są bezsensowne, nie przedstawiają żadnej wizji 
rozwoju gminy. Szanowni Państwo, jesteśmy po wyborach już od kwietnia. Ja rozumiem, że 
atakowanie pana radnego moich pomysłów... Jak ja bym był na miejscu pana radnego, to już 
bym dawno mi albo Wam przekazał mój plan rozwoju gminy, strategię jakąś na najbliższe 
pięć lat, 10, 15, 20. Pan radny krzyczy, ale dokumentu żadnego nie powie, bo nie ma o tym 
zielonego pewnie pojęcia. Ale krzyczeć może, bo mu na to pozwala prawo. Szanowni 
Państwo, nie dawajmy się zakrzyczeć, brońmy ambitnych celów, a następnym razem 
poproszę tutaj obsługę rady gminy do herbaty, do kawy jakieś zioła na uspokojenie, 
każdemu zrobią na pewno dobrze. Dziękuję bardzo.  
 
Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś pytania?  
 
Radny Mirosław Tomaszewski - Jeszcze ja mam pytanie. Nie skończyłem na razie. Na razie 
nie skończyłem jeszcze. Tu nie chodzi mi o wybudowanie pałacu tylko utrzymaniu go 
później. Utrzymanie później z długami 24 000 000 zł na pewno, jeżeli będzie pałac kosztował 
20 000 000 zł znowu będziemy musieli dać ze 2 000 000 - 3 000 000 zł, a później to trzeba 
utrzymać. Mam pytanie jeszcze. Ile ślubów się odbywa w urzędzie stanu cywilnego w gminie 
Waganiec?  
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Wójt Piotr Kosik - To ja znowu trochę przekornie odpowiem na pytanie: Ilu rowerzystów 10 
lat temu jeździło po ścieżkach rowerowych na terenie gminy Waganiec? Zero. A wiecie 
Państwo dlaczego? Bo nie było ścieżek rowerowych. Szanowni Państwo, na takie pytanie 
zaczepne, troszkę prowokacyjne, oczywiście nie ma odpowiedzi: "Ślubów było pięć, dlatego 
wybudujemy urząd stanu cywilnego w takim pięknym miejscu". Szanowni Państwo, 
kupiliśmy teren po SHRO Waganiec. Mamy plany, żeby wybudować tam bloki pod wynajem 
z możliwością wykupu. Odezwał się do mnie już pierwszy deweloper, który jest 
zainteresowany również komercyjnym zakupem tego terenu. Mamy tez w planach 
podzielenie tego obszaru na kilkadziesiąt działek budowlanych. Więc w perspektywie 10, 
20, 30, 40, 50 lat w gminie Waganiec mam nadzieję będzie mieszkało ponad 5000 osób in 
plus, ponieważ mamy do tego świetny teren. Mamy strategię na razie w głowach ułożoną z 
panem kierownikiem Andrzejem. Będziemy zaraz to przelewali na papier. Będziemy Wam 
pokazywali to. Zakup tej nieruchomości w 40% już można powiedzieć, że się zwrócił, 
ponieważ pozyskaliśmy inwestora, który wydzierżawił 3 ha ziemi. Szanowni Państwo, tak po 
krótce Wam powiem. I co? Czy ja wiedziałem pół roku temu, że wydzierżawię teren za 
ogromne pieniądze? No nie. Ale gdybyśmy nie podjęli odważnej decyzji, dziennikarz 
niejeden się pukał w głowę, po co nam ten teren, skoro mamy 30 000 000 zł długu? Po to, 
żeby mieć 60 000 000 zł długu, jeżeli na to nas będzie stać. Niestety, taka jest ekonomia, 
takie są warunki rynku kapitalistycznego. I Szanowni Państwo, kredyt jest najprostszą droga 
do realizowania inwestycji. Jeżeli by można płacić ziemniakami, to ja bym zapłacił 
ziemniakami! Jeżeli olejem palmowym, to bym olejem palmowym zapłacił. Ale za 
inwestycje trzeba płacić gotówką, a gotówkę się pozyskuje na zasadzie dochodów własnych 
sprzedaży, nieruchomości wynajmu bądź też zaciągania zobowiązań długoterminowych. 
Szanowni Państwo, 24 000 000 zł jest dużo, ale jak będzie trzeba, to będziemy mieli i 44 000 
000 zł, byleby się gmina rozwijała. To jest najprostsza metoda. Jeżeli ktokolwiek zakładał 
kiedyś jakąś działalność gospodarczą bądź budował dom. Ilu z nas tutaj nie brało kredytu? I 
co? Przy dochodach 2000 zł - 3000 zł miesięcznie, czy kredyt 500 000 zł to jest dużo czy 
mało? To jest bardzo dużo. I teraz weźmy sobie proporcję, dochody gminy, budżet gminy a 
kredyt 24 000 000 zł. To jest bardzo mało wtedy. Jeżeli patrzeć na proporcję. Jeżeli ktoś umie 
to liczyć. Dlatego Szanowni Państwo, to jest ambitny plan. To na razie jest projekt. Nikt nie 
chce teraz budować tego dworku, bo na chwilę obecną nas na to nie stać. Ja pamiętam 30 
lat temu, jak w gminie Waganiec nie było nic, Szanowni Państwo. Nasza gmina była gminą 
wiejską Nieszawa, powstała gmina Waganiec, powstały drogi, ścieżki rowerowe. Najpierw 
telefon, wodociągi, oczyszczalnie ścieków. Aglomeracja skanalizowana w 100%. I teraz 
Szanowni Państwo, mamy wszystko, i co za 30 lat? Jak chcemy, żeby za 30 lat wyglądały 
gminy? Za 40? Za 50? Czy chcemy za 50 lat, żeby był ładny pałac ślubów? No chcemy. 
Niekoniecznie jutro, za pięć lat, za nawet 10. Skoro była dotacja 98%, to tylko idiota by jej 
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nie wziął! Mam nadzieję, że na tej sali nie ma idiotów. Więc zawsze będę bronił tego typu 
decyzji. Dziękuję.  
 
Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś pytania do tego 
tematu?  
 
Radny Mirosław Tomaszewski- Tak, ja jeszcze cały czas. Skoro była dotacja, to jaki koszt 
wybudowania tego pałacu jest?  
 
Kierownik ds. pozyskiwania środków zewnętrznych/Kierownik ref. gospodarki 
komunalnej Andrzej Bon - Szanowni Państwo, koszt wybudowania pałacu zostanie 
określony w kosztorysie inwestorskim, który nam przedłoży firma opracowująca tą 
dokumentację projektową na koniec zadania.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski - Słuchajcie, Wysoka Rado. Wójt tu pięknie, ładnie mówi. 
Wszystko fajnie. Ja nie powiedziałem, że nie jestem za kupnem tego całego SHRO. Za te 
pieniążki, to ciemno bym brał. I za to, że wójt to wydzierżawił, wszystko w porządku, też 
jestem zadowolony. Ale tak, jak mówię, czy ktoś z Was, jeżeli by miał na dzień dzisiejszy 
oddać pieniądze, byłaby taka ustawa, że jeżeli za źle zainwestowane pieniądze rada gminy 
oddaje pieniądze, to co wójt zaciągnie, czy Wy byście się na to godzili? To musicie się 
zastanowić, bo może być tak, że w 2040 roku nam gminę całkowicie zamkną, bo będzie 50 
000 000 - 60 000 000 zł długu.  
 
Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Czy są jeszcze jakieś pytania do tego punktu?  
 
Wójt Piotr Kosik - Ja chciałem zabrać głos. Szanowni radni, nie dajcie się zastraszyć. 
Pamiętajcie, nie dajmy się zastraszyć, zakrzyczeć. To jest głos populistyczny populisty, który 
lubi mówić popularne przemowy, popularne hasła lubi wygłaszać. Dlatego nie pozwólmy 
sobie na to, przepraszam Panie radny, również mam prawo zabrać w tej kwestii głos. Skoro 
Pan może mówić, co Panu ślina na język przyniesie, to ja jak najbardziej również.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski - Bo wójt jest wykonawcą, a nie tym, który decyduje o tym 
wszystkim. Teraz druga sprawa. Populista. Nie jestem populista. Ja mam firmę 40 lat. 
Żadnych długów, żadnych kredytów, nic. Jakbym tak rządził, jak wójt tutaj rządzi, to już po 
trzech latach musiał bankruta strzelić! Taka jest prawda, bo wójt nie odpowiada za 
swoich...!  
Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Panie radny, proszę na temat.  
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Radny Mirosław Tomaszewski - To jest temat! To jest temat!  
 
Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Nie, proszę Pana, to nie jest temat. To nie jest 
temat.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski - Bo nie inwestuje swoich pieniędzy, tylko nasze pieniądze!  
 
Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Czy są jeszcze jakieś pytania do tego punktu? Nie 
widzę. Dziękuję. Zamykam dyskusję. Przechodzimy do głosowania.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski - No ale ja jeszcze mam jeden punkt.  
 
Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Zamknąłem.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski - Ale nie!  
 
Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Zamknąłem dyskusję!  
 
Radny Mirosław Tomaszewski - Do tego punktu ja mam jeszcze jeden!  
 
Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Zamknąłem dyskusję! Przechodzimy do 
głosowania. Dziękuję.  
 
Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Waganiec na lata 2024-2040. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 
Jan Marian Bróżek, Ewelina Gajdzińska, Radosław Kłonowski, Piotr Marcin Kordubski, 

Arkadiusz Kujawa, Monika Marciniak, Zbigniew Marciniak, Jadwiga Stanisława 

Michalska, Piotr Nowak (okręg Waganiec), Angelika Przybylska, Tomasz Damian 

Wysocki, Stanisław Zimecki 

PRZECIW (1) 
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Mirosław Tomaszewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Krzysztof Gapski 

NIEOBECNI (1) 
Piotr Nowak (okręg Brudnowo) 

Uchwała nr VI/48/2024 - stanowi załącznik nr  4 do protokołu. 

 

 Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Stwierdzam, że uchwała została przyjęta. 
Przechodzimy do pkt 4. 

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Waganiec na 2024 rok. 

Projekt  uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Waganiec na 2024 rok - stanowi 

załącznik nr  5 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Przeczytam projekt uchwały. 
Otwieram dyskusję. Proszę, czy ktoś z Panów, Pań ma...? Proszę bardzo, Pan radny.  
 
Radny Krzysztof Gapski -  Panie przewodniczący, wysoka rado, Panie wójcie, byliśmy przed 
sesją na komisjach w sprawie utworzenia Kuźni Kultury w miejscowości Sierzchowo. 
Rozmawialiśmy tam o dochodach własnych, że to będzie około 11 000 zł, a mamy 
napisane, że jest 52 500 zł chyba. Chciałbym o wyjaśnienie tej sprawy, bo dochody własne 
miały być 11 000 zł, a tu jest napisane 52 500 zł, co w tej sprawie, jakby uzyskać jakieś 
informacje.  
 
Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Może Panie skarbnik się odniesie do...  
 
Skarbnik Anna Miś - Panie przewodniczący, wysoka rado, 52 500 zł to są wydatki 
zaplanowane w tym roku już zrealizowane, a 11 992 zł to są z zadania inwestycyjnego 
przeniesionego na przyszły rok. Tyle wkładu własnego mniej wydamy. To będzie 
zrealizowane w przyszłym roku.  
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Radny Krzysztof Gapski -  Czyli dobrze rozumiem, 11 000 zł przechodzi na następny rok, 
tak?  
Skarbnik Anna Miś- Tak, na następny rok, a 52 500 zł wkładu własnego na realizację zostaje 
w budżecie tegorocznym.  
 
Radny Krzysztof Gapski - Aha. Czyli to zostaje w budżecie, tak?  
 
Skarbnik Anna M- Tak, to zostaje w budżecie, a 11 992 zł jest na przyszły rok przeniesione.  
 
Radny Krzysztof Gapski - Dobrze, dziękuję.  
 
Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Czy ktoś jeszcze ma pytanie? Proszę bardzo.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski - Ja jeszcze do pani skarbnik chciałbym się zapytać. Na sesji 
25 czerwca rada gminy podjęła uchwałę zaciągnięcie długoterminowego kredytu w 
wysokości 700 000 zł. Czy ten kredyt został zaciągnięty?  
 
Skarbnik Anna Miś- Nie, nie został jeszcze ten kredyt uruchomiony.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski -- Również była tez prośba o 2 000 000 zł 
krótkoterminowego. Czy został zaciągnięty, czy nie?  
 
Skarbnik Anna Miś - Kredyt krótkoterminowy jest uruchomiony.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski - To trzeba doliczyć do tamtej sumy jeszcze 2 000 000 zł bez 
procentów.  
 
Skarbnik Anna Miś - Na tą chwilę kredyt krótkoterminowy w wysokości 480 000 zł.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski - A to z tych 2 000 000 zł?  
 
Skarbnik Anna Miś - Z tych 2 000 000 zł, tak, które mamy.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski - Aha. Następne pytanie mam. Wydatki dział 700. Kwota 
5000 zł przeznaczona na opłacenie kosztów podziału rozgraniczenia działek. O jakie działki 
chodzi?  
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Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Proszę, może Pan kierownik?  
 
Kierownik ds. pozyskiwania środków zewnętrznych/Kierownik ref. gospodarki 
komunalnej Andrzej Bon - Szanowni Państwo, chodzi tutaj o... Nie powiem Państwu 
wprost, o które działki chodzi, ponieważ każdy z mieszkańców może złożyć do Wójta Gminy 
Waganiec wniosek o dokonanie podziału rozgraniczenia nieruchomości. Takie wnioski 
wpływają również z samorządowego kolegium odwoławczego, gdzie inne gminy wnioskują o 
to, ponieważ są stroną w postępowaniu i nie chcą tego postępowania prowadzić. Wówczas 
SKO może wskazać Wójta Gminy Waganiec jako organ prowadzący to postępowanie i to jest 
hipotetyczna kwota, którą zakładamy, że do końca roku możemy jeszcze wydać, ponieważ 
obecnie kwota, którą zakładaliśmy się kończy, tych wniosków było sporo i my musimy te 
czynności geodezyjne również pokrywać. Odzyskujemy później koszty, jak najbardziej, bo 
postanowieniami ściągami koszty ze stron, które uczestniczyły w postępowaniu, ale kwoty 
po stronie wydatków muszą być zabezpieczone.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski - To znaczy się ta kwota jest zabezpieczeniem, tak?  
 
Kierownik ds. pozyskiwania środków zewnętrznych/Kierownik ref. gospodarki 
komunalnej Andrzej Bon - Tak, dokładnie.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski - Dobra, jeszcze mam tak: Zwiększono o 4970 zł środki na 
wykonanie operatów szacunkowych. Proszę o konkretniejsze informacje.  
 
Kierownik ds. pozyskiwania środków zewnętrznych/Kierownik ref. gospodarki 
komunalnej Andrzej Bon - Podejmowane były też przez Wysoką Radę uchwały odnośnie 
sprzedaży nieruchomości, zamiany nieruchomości, mieszkań... My za każdym razem, 
Szanowni Państwo, przed dokonaniem takiej sprzedaży musimy zlecić rzeczoznawcy 
majątkowemu, który posiada odpowiednie uprawnienia wycenę, czy to jest nieruchomość 
czy ruchomość, czy mieszkanie. Musi być to zlecone. W chwili obecnej są podjęte uchwały 
rady gminy odnośnie zamiany dwóch działek w Nowym Zbrachlinie. Było na ostatniej sesji 
podejmowane. Dodatkowo planowana sprzedaż mieszkań w Wagańcu, których 
właścicielem jest gmina. W Kaźmierzynie jedno mieszkanie. To są po prostu środki również 
szacunkowe, które przewidujemy na pokrycie tych wydatków związanych z opracowaniem 
operat.  
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Radny Mirosław Tomaszewski- Dobrze. Wydatki, dział 900. Zwiększono o 30 000 zł... Jest 
sens, to jest sens. Nie ma bezsensu. Zwiększono o 30 000 zł środki na zakup materiałów w 
ramach programu "Czyste Powietrze". Na co konkretnie będą wydatkowane te pieniądze?  
 
Wójt Piotr Kosik- Szanowni Państwo, nie mówiłem "bezsensu", tylko sprawdzałem, czy 
mikrofon działa. Powiedziałem "Raz, raz, dwa, raz."  
 
Kierownik ds. pozyskiwania środków zewnętrznych/Kierownik ref. gospodarki 
komunalnej Andrzej Bon - Szanowni Państwo, może najpierw w ogóle źródło tych środków. 
To jest tak zwana premia dla gmin najbardziej aktywnych, w których dzięki mieszkańcom, 
którzy są zainteresowani w ogóle programem "Czyste Powietrze" i składają i pozyskują 
środki na wymianę pieców i termomodernizację budynków. Gmina Waganiec jest z gronie 
gmin aktywnych, dlatego Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Toruniu przyznał gminie dodatkowe środki w kwocie 30 000 zł. Ostatecznie ja nie mam 
wiedzy, co do szczegółowego wykazu materiałów, które będą kupione. Materiały te muszą 
zostać zakupione na cele funkcjonowania punktu konsultacyjno-informacyjnego w Urzędzie 
Gminy.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski- Jeszcze mam ten sam dział. Kwota 416 115,77 zł 
zaplanowaną na podniesienie standardu oświetlenia na terenie gminy Waganiec 
przekwalifikowano z wydatków majątkowych do wydatków bieżących. Na jakie wydatki ta 
kwota ma być przeznaczona?  
 
Kierownik ds. pozyskiwania środków zewnętrznych/Kierownik ref. gospodarki 
komunalnej Andrzej Bon - To jest, Szanowni Państwo, kwota, która już została... Zadanie 
zostało wykonane, ponieważ zadanie pod nazwą "Podniesienie standardu oświetlenia na 
trenie gminy Waganiec" dotyczyło kompleksowej wymiany 100% opraw sodowych na LED-
owe. Zadanie to zostało zrealizowane w zeszłym roku. Natomiast my podpisując umowę z 
wykonawcą, z właścicielem, z firmą Energa Oświetlenie zawarliśmy takie zapisy dotyczące 
płatności częściowych. Część kwoty zapłaciliśmy w tym roku, część kwoty w przyszłym roku 
zapłacimy. Natomiast to jest tylko techniczna zmiana z tego, co ja się tutaj orientuję, nie 
chcę wchodzić w kompetencje pani skarbnik. To jest tylko techniczna zmiana 
zaplanowanych już kosztów. Nie są to dodatkowe koszty. Zmiana klasyfikacji budżetowej z 
majątkowych na bieżące. Nie są to żadne dodatkowe środki.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski- To znaczy, że one dalej to przekwalifikowane na oświetlenie 
tych standardów?  
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Kierownik ds. pozyskiwania środków zewnętrznych/Kierownik ref. gospodarki 
komunalnej Andrzej Bon - One cały czas są na ten sam cel. One zostały już są chyba nawet 
zapłacone w tym roku. Natomiast tutaj jest tylko techniczna zmiana klasyfikacji.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski - Dobra, dziękuję. Dziękuję.  
 
Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś pytania? Nie 
widzą. Zamykam dyskusję. Przechodzimy do głosowania. Dziękuję. 
 
Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Waganiec na 2024 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 
Jan Marian Bróżek, Ewelina Gajdzińska, Krzysztof Gapski, Radosław Kłonowski, Piotr 

Marcin Kordubski, Arkadiusz Kujawa, Monika Marciniak, Zbigniew Marciniak, Jadwiga 

Stanisława Michalska, Piotr Nowak (okręg Waganiec), Angelika Przybylska, Tomasz 

Damian Wysocki, Stanisław Zimecki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Mirosław Tomaszewski 

NIEOBECNI (1) 
Piotr Nowak (okręg Brudnowo) 

Uchwała nr VI/49/2024 - stanowi załącznik nr  6 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Stwierdzam, że uchwała została przyjęta. Pięć 

minut przerwy. Otwieram obrady po przerwie. Proszę o zaznaczenie kworum. Dziękuję. 

Przechodzimy do pkt 5. 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 

Waganiec. 
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Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Waganiec - 

stanowi załącznik nr  7 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Przeczytam projekt uchwały. 
Zanim przejdziemy do dyskusji przeczytam uzasadnienie. Skarga Państwa M i R. O. na 
działalność Wójta Gminy Waganiec przekazana została do rozpatrzenia przez Radę Gminy 
Waganiec za pośrednictwem Wojewody Kujawsko-Pomorskiego. 
Otwieram dyskusję. Proszę bardzo, czy są jakieś pytania?  
 
Radny Mirosław Tomaszewski - Mam pytanie. Te odsetki w jakiej wysokości miałyby być od 
tych 400 zł?  
Kierownik ds. pozyskiwania środków zewnętrznych/Kierownik ref. gospodarki 
komunalnej Andrzej Bon - Szanowni Państwo, odsetki w sytuacji rozłożenia sprzedaży 
nieruchomości na raty liczy się w taki dosyć specyficzny sposób, ponieważ oprocentowanie 
odlicza się tutaj przy zastosowaniu stopy procentowej równej stopie redyskontowej wersji 
stosowanej przez NBP.  
Radny Mirosław Tomaszewski - No mniej więcej, tam już się tam nie będziemy wnikać, ile 
tam. 200 zł? 300 zł?  
Kierownik ds. pozyskiwania środków zewnętrznych/Kierownik ref. gospodarki 
komunalnej Andrzej Bon - Sporo mniejsze. Myślę, że 25 zł. Bardzo małe to są kwoty.  
Radny Mirosław Tomaszewski - To faktycznie. Mam jeszcze jedno pytanie. Czy jest jakiś 
dokument albo nagranie z tego, że oni coś tam źle mówili właśnie ci mieszkańcy? Co tutaj 
jest, że "Kiedy udaliśmy się do wójta o wyjaśnienie, ten zbywał nas, a w końcu kiedy doszło 
do krótkiego spotkania nie odniósł się w ogóle do tematu." Czy jest coś takiego, jakieś 
nagranie?  
Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Był pracownik.  
Kierownik ds. pozyskiwania środków zewnętrznych/Kierownik ref. gospodarki 
komunalnej Andrzej Bon - Spotkanie to odbyło się w obecności pracownika, to jest 
Zastępcy Kierownika Referatu Gospodarki Komunalnej.  
Radny Mirosław Tomaszewski - I on powiedział, że faktycznie tak było, tak?  
Kierownik ds. pozyskiwania środków zewnętrznych/Kierownik ref. gospodarki 
komunalnej Andrzej Bon - Tak. Tak, tak. Potwierdza ta osoba.  
Radny Mirosław Tomaszewski - Aha. Ale mam jeszcze też takie adnotacje, że no ludzie 
chodzą też, byli bynajmniej też i u mnie, że jakoś inaczej jest załatwiona ta sprawa 
sprzedaży tych mieszkań niż powinna być. Raz Wójt chce sprzedać, później  nie chce 
sprzedać. Później, że wpływa na nich,  że jak nie kupicie posesji, to was wywalę na Ariany. 
Czy to jest prawda? 
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 Kierownik ds. pozyskiwania środków zewnętrznych/Kierownik ref. gospodarki 
komunalnej Andrzej Bon - Szanowni Państwo, ja takich głosów nie słyszałem. Natomiast 
kwestie tutaj sprzedaży pierwotnej tej nieruchomości, chociaż nie ja prowadziłem tą 
sprawę, ale tutaj po odświeżeniu sobie dokumentów pamiętam. Został przygotowany 
protokół uzgodnień po podjęciu uchwały odnośnie udzielenia państwu bonifikaty.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski - Panie Andrzeju, to nie o to mi chodzi. Mi chodzi o innych 
ludzi, że inni ludzie zgłosili się do mnie i mówili mi, że nie tak powinno się załatwiać sprawę 
sprzedaży mieszkań. Druga sprawa. Choćbyśmy mieli tych mieszkań 10, nawet po 130 000 
zł, Wysoka Rado, to mamy 1 300 000 zł. W porównaniu z naszymi dugami, co to jest? A gdzie 
tych ludzi musimy... Przecież gdzieś tych ludzi musimy poumieszczać, skoro oni nie kupią 
tych mieszkań, prawda?  
 
Kierownik ds. pozyskiwania środków zewnętrznych/Kierownik ref. gospodarki 
komunalnej Andrzej Bon - Nie ja decyduję, Szanowni Państwo, jaki lokal, jaka 
nieruchomość jest na sprzedaż. To jest kompetencja Rada Gminy. My wykonujemy...  
 
Radny Mirosław Tomaszewski - Dlatego mówię do Rady Gminy.  
 
Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki -  Musimy się odnieść do konkretnego przykładu, 
jakim tutaj jest ta skarga, gdzie już w 2019 roku były pierwsze podjęte działania w związku ze 
sprzedażą tej nieruchomości. Cała dokumentacja jest. Jest wszystko w uzasadnieni tej 
skargi. Czyli to wszystko, co mamy tutaj, jest udokumentowanie i jest faktem.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski - Dobrze, a ja mogę się dowiedzieć, ile oni płacili czynszu?  
 
Kierownik ds. pozyskiwania środków zewnętrznych/Kierownik ref. gospodarki 
komunalnej Andrzej Bon - Samego czynszu... Nie chcę strzelać, ale to są też myślę...  
 
Radny Mirosław Tomaszewski - Słyszałem, że 50 zł, prawda to?  
 
Kierownik ds. pozyskiwania środków zewnętrznych/Kierownik ref. gospodarki 
komunalnej Andrzej Bon - Musiałbym sprawdzić w fakturach. Może najwyżej Pan podejść, 
Panie radny.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski - Dobra.  
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Kierownik ds. pozyskiwania środków zewnętrznych/Kierownik ref. gospodarki 
komunalnej Andrzej Bon - Bo nie pamiętam. Nie wystawiam faktur, nie jestem tutaj w 
100% pewien.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski - Bo jeżeli 50 zł, tutaj było to, że mogli kupić za 400 zł, moim 
zdaniem, mogą mieć do siebie tylko pretensje. Dziękuję bardzo.  
 
Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki -  Dziękuje bardzo. Czy są jeszcze jakieś pytania? 
Proszę bardzo.  
 
Radny Krzysztof Gapski - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Wójcie, bo pytanie, 
czy coś wiadomo co z tymi osobami w ogóle się wydarzało w tym momencie, bo zadajemy 
jakiś czynsz, który aby na pewno ich nie przerastał? Tak mi się wydaje. I czy będzie jakieś dla 
nich takie zabezpieczenie, że Pan Wójt też będzie im chciał jakieś tam mieszanie 
przydzielić, jak to tam będzie wyglądało?  
 
Kierownik ds. pozyskiwania środków zewnętrznych/Kierownik ref. gospodarki 
komunalnej Andrzej Bon - Z tego, co ja wiem, to tutaj stosunek najmu między państwem a 
gminą samoistnie po podpisaniu akty notarialnego zaprzestał istnieć. Teraz jest w gestii 
nowego właściciela o ustalenie, nie wiem, czy te warunki zostały ustalone ostatecznie, czy 
nie zostały ustalone. Z tego, co się orientuję, również jakieś pismo, prośba, nie wiem czy 
wniosek Państwa byłych najemców do urzędu gminy wpłynął.  
 
Radny Krzysztof Gapski - Czyli wpłynął na temat...  
 
Kierownik ds. pozyskiwania środków zewnętrznych/Kierownik ref. gospodarki 
komunalnej Andrzej Bon - Wydaje mi się, że wpłyneło, tak.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski - Jeszcze ja tylko pytanie. Bo możliwe jest tak, że jeżeli na 
przykład najemca nowy dałby 1000 zł, ich nie będzie stać na tę opłatę, to my będziemy 
musieli im zapewnić mieszkanie, prawda?  
 
Kierownik ds. pozyskiwania środków zewnętrznych/Kierownik ref. gospodarki 
komunalnej Andrzej Bon - Jeśli dojdzie do egzekucji komorniczej, to tak. I będzie nakaz z 
sądu.  
 
Radny Mirosław Tomaszewski - No to mamy znowu mieszkanie z głowy. Dobra, dziękuję 
bardzo.  
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Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki -  Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś pytania? Nie 
widzę. Zamykam dyskusję. Przechodzimy do głosowania nad projektem uchwały. Dziękuję. 
 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Waganiec. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 
Jan Marian Bróżek, Ewelina Gajdzińska, Radosław Kłonowski, Arkadiusz Kujawa, 

Monika Marciniak, Zbigniew Marciniak, Jadwiga Stanisława Michalska, Piotr Nowak 

(okręg Waganiec), Angelika Przybylska, Tomasz Damian Wysocki, Stanisław Zimecki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Krzysztof Gapski, Piotr Marcin Kordubski, Mirosław Tomaszewski 

NIEOBECNI (1) 
Piotr Nowak (okręg Brudnowo) 

Uchwała nr VI/50/2024 - stanowi załącznik nr  8 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Stwierdzam, iż uchwała została przyjęta. 

Przechodzimy do pkt 6. 

 

6. Przyjęcie Stanowiska Rady Gminy Waganiec z dnia 23 października 2024 r. w 

sprawie poparcia inicjatywy partnerstwa jednostek samorządu terytorialnego w 

ramach Europejskiego Korpusu Radnych oraz wyboru przedstawiciela. 

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Przeczytam stanowisko Rady Gminy Waganiec w 
sprawie poparcia inicjatywy partnerstwa jednostek samorządu terytorialnego w ramach 
Europejskiego Korpusu Radnych oraz wyboru przedstawiciela. 
Proszę bardzo. Proszę radnych o podanie kandydatów na wysygnowanie takiego 
przedstawiciela do korpusu radnych. Proszę bardzo, Pan radny.  
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Radny Krzysztof Gapski - Proponuję Piotra Kordubskiego.  
 
Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Czy Pan Piotr Kordubski się zgadza?  
 
Radny Piotr Kordubski- Tak, wyrażam zgodę.  
 
Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Dziękuję, czy są jeszcze jakieś inne propozycje? 
Dziękuję. Czyli rozumiem, że nie ma? Dziękuje. Czyli przechodzimy do głosowania nad 
kandydatem pana Piotra Kordubskiego. Proszę o głosowanie. Dziękuję bardzo. 
 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcia kandydatury radnego Piotra Kordubskiego jako przedstawiciela Gminy 

Waganiec do Europejskiego Korpusu Radnych 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 
Jan Marian Bróżek, Ewelina Gajdzińska, Krzysztof Gapski, Radosław Kłonowski, Piotr 

Marcin Kordubski, Arkadiusz Kujawa, Monika Marciniak, Zbigniew Marciniak, Jadwiga 

Stanisława Michalska, Piotr Nowak (okręg Waganiec), Angelika Przybylska, Tomasz 

Damian Wysocki, Stanisław Zimecki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Mirosław Tomaszewski 

NIEOBECNI (1) 
Piotr Nowak (okręg Brudnowo) 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Stwierdzam, że przedstawicielem Europejskiego 
Korpusu Radnych Rada Gminy Waganiec sygnuje pana Piotra Kordubskiego. Dziękuję 
bardzo i gratuluję. [oklaski] 

Może przeczytam jeszcze raz stanowisko w sprawie poparcia inicjatywy partnerstwa 
jednostek samorządu terytorialnego w ramach Europejskiego Korpusu Radnych oraz 
wyboru przedstawiciela. 

Musimy przyjąć takie stanowisko, czyli głosowanie nad całością stanowiska. Proszę bardzo 
o głosowanie. Dziękuję. 
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Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie Stanowiska Rady Gminy Waganiec z dnia 23 października 2024 r. w sprawie 

poparcia inicjatywy partnerstwa jednostek samorządu terytorialnego w ramach 

Europejskiego Korpusu Radnych oraz wyboru przedstawiciela. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
Jan Marian Bróżek, Ewelina Gajdzińska, Krzysztof Gapski, Radosław Kłonowski, Piotr 

Marcin Kordubski, Arkadiusz Kujawa, Monika Marciniak, Zbigniew Marciniak, Jadwiga 

Stanisława Michalska, Piotr Nowak (okręg Waganiec), Angelika Przybylska, Mirosław 

Tomaszewski, Tomasz Damian Wysocki, Stanisław Zimecki 

NIEOBECNI (1) 
Piotr Nowak (okręg Brudnowo) 

Stanowisko Rady Gminy Waganiec z dnia 23 października 2024 r. w sprawie poparcia 

inicjatywy partnerstwa jednostek samorządu terytorialnego w ramach Europejskiego 

Korpusu Radnych oraz wyboru przedstawiciela - stanowi załącznik nr  9 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Stwierdzam, iż stanowisko zostało przyjęte. 

Zanim przejdziemy do ostatniego pkt 7. zostaną rozdane jeszcze Państwu informacje o 

stanie realizacji zadań oświatowych w gminie Waganiec w roku szkolnym 2023/2024. 

Dyskusja nad tym będzie na najbliższej sesji rady gminy. Do zapoznania się. Przechodzimy 

do pkt 7. 

7. Zamknięcie obrad VI Sesji IX kadencji Rady Gminy Waganiec 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Wysocki - Zamknięcie obrad VI sesji IX kadencji 
Rady Gminy Waganiec. Zamykam obrady VI sesji IX kadencji Rady Gminy Waganiec. 
Dziękuję bardzo. 

 Przewodniczący 

Rada Gminy Waganiec 

Tomasz Wysocki 

  

 

 

 
Przygotował(a): Agnieszka Michalska 

Inspektor ds. oświaty i archiwum 
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